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Kære alle 

Nu raser debatten om brugen af glyphosatholdige midler som Roundup igen. Der er ikke meget ny 
viden i det som kommer frem.

Men inden i vedtager noget som får os til at hoppe fra den ene grøft til den anden skal følgende 
tages i øjesyn:

- jeg er landmand og bruger glyphosat men kun 3-4 liter om året, til selektiv bekæmpelse af 
eksempelvis kvikgræs, som ellers kun meget vanskeligt lader sig bekæmpe
- de store syndere er dem som sprøjter afgrøder før høst for at tvangsmodne disse. Her anvendes 2-4 
liter pr. ha.
- ligeledes anvendes glyphosat i stedet for jordbearbejdning som ukrudtsbekæmpelse efter høst. 
Ligeledes med 2-4 liter pr. ha.

Lad være med at forbyde glyphosatholdige herbicider, men hæv afgiften så prisen ligger på 300-500 
kr/l. Dette vil gøre det dyrere at foretages kemisk bekæmpelse frem for mekanisk.

Samtidig bevares retten til at foretage bekæmpelse hvor anden mulighed enten er meget besværlig 
eller umulig. Her tænker jeg blandt andet på kvikgræs bjørneklo m.m.
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